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Protokół  Nr  LII/23 
z  sesji  Rady  Miasta  Szczecin 

odbytej  w  dniu  05  września  2023  r. 
w  sali  obrad  Rady  (Szczecin,  pl.  Armii  Krajowej  1) 

 
 
Początek obrad w dniu 05 września 2023 r.: 
- godz. 10.00 
Zakończenie obrad: 
- godz. 12.35 
 
W dniu 05 września 2023 r. w sesji uczestniczyło 30 radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni nieobecni: 
1. Grażyna Zielińska 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Prezydent Miasta i jego zastępcy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy Urzędu Miejskiego – lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy/Kierownicy Miejskich Jednostek Organizacyjnych - lista obecności 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu, 
oraz przedstawiciele mediów i mieszkańcy miasta. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad powitała przybyłych na kolejną LII zwyczajną 
sesję Rady Miasta Szczecin: radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców, 
przedstawicieli Urzędu Miejskiego, rad osiedlowych, związków zawodowych, 
mieszkańców miasta oraz przedstawicieli szczecińskich mas mediów. 

Następnie Przewodnicząca obrad w oparciu o przedłożoną listę obecności 
stwierdziła, że na sali jest obecnych 28 radnych, zatem obrady Rady będą 
prawomocne. Oświadczyła, że w związku z tym otwiera LII zwyczajną sesję Rady 
Miasta Szczecin. 
 
Przewodnicząca obrad zwróciła się o uczczenie minutą ciszy zmarłego Jana Stopyry, 
byłego Prezydenta Szczecina i Przewodniczącego Rady Miasta Szczecin. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad: 
 

2. Zatwierdzenie protokołów z: 
 

− LI zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w dniu 20.06.2023 r. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad poinformowała, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli możliwość zapoznać się z jego 
treścią. Zapytała radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku 
z brakiem uwag poddała jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 27  przeciw – 0  wstrzym. – 2 
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W wyniku powyższego głosowania protokół został zatwierdzony. 
 

− III uroczystej sesji Rady Miasta odbytej w dniu 05.07.2023 r. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad poinformowała, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli możliwość zapoznać się z jego 
treścią. Zapytała radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku 
z brakiem uwag poddała jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 21  przeciw – 0  wstrzym. – 8 
 
W wyniku powyższego głosowania protokół został zatwierdzony. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad: 
 

3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad poinformowała, że wpłynęły następujące 
wnioski dot. zmian do porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu): 
 
Wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały nr 215/23 w sprawie skargi na Prezydenta Miasta 
Szczecin (z dnia 09 czerwca 2023r. dot. wyboczeń szyn) 
 
za - 29  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały nr 216/23 w sprawie skargi na Dyrektora Zarządu 
Budynków i Lokali Komunalnych w Szczecinie 
 

za - 29  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 

 

Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 217/23 w sprawie 
nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Cykady) 
 

za - 27  przeciw - 0  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 

 

Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 218/23 w sprawie 
nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Daliowa) 
 
za - 28  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
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W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 219/23 w sprawie 
nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Grawerska) 
 
za - 28  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 220/23 w sprawie 
nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Na Stoku) 
 
za - 29  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 221/23 w sprawie 
nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Pigwowa) 
 
za - 29  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 222/23 w sprawie 
nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Piracka) 
 
za - 28  przeciw - 0  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 223/23 w sprawie zwolnienia z opłat za przejazdy środkami 
komunikacji miejskiej 
 
za - 29  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad oświadczyła, że po rozpatrzeniu wniosków 
przez Radę porządek obrad LII zwyczajnej sesji jest następujący: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z: 

− LI zwyczajnej sesji Rady Miasta Szczecin odbytej w dniu 20 czerwca 2023 r. 
− III uroczytej sesji Rady Miasta Szczecin odbytej w dniu 5 lipca 2023 r. 
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3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Wybory ławników na kadencję 2024-2027. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

− 153/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Arkońskie – Niemierzyn, 

− 154/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Bukowe 
– Klęskowo, 

− 155/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Bukowo, 

− 156/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Centrum, 

− 157/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Dąbie, 
− 158/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Drzetowo – Grabowo, 
− 159/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Głębokie – Pilchowo, 
− 160/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Golęcino – Gocław, 
− 161/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Gumieńce, 
− 162/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Kijewo, 
− 163/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Krzekowo – Bezrzecze, 
− 164/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Łękno, 
− 165/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Majowe, 
− 166/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Międzyodrze - Wyspa Pucka, 
− 167/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Niebuszewo – Bolinko, 
− 168/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Niebuszewo, 
− 169/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Nowe 

Miasto, 
− 170/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Osów, 
− 171/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Płonia - 

Śmierdnica – Jezierzyce, 
− 172/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Podjuchy, 
− 173/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Pogodno, 
− 174/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Pomorzany, 
− 175/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Skolwin, 
− 176/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Słoneczne, 
− 177/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Stare 

Miasto, 
− 178/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Stołczyn, 
− 179/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Śródmieście – Północ, 
− 180/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Śródmieście – Zachód, 
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− 181/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Świerczewo, 

− 182/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Turzyn, 
− 183/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Warszewo, 
− 184/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Wielgowo - Sławociesze – Zdunowo, 
− 185/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Załom – 

Kasztanowe, 
− 186/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Zawadzkiego – Klonowica, 
− 187/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Zdroje, 
− 188/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Żelechowa, 
− 189/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 

Żydowce – Klucz, 
− 190/23 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym numer 4004 w rejonie ulicy 
Przestrzennej, składającej się działek: numer 17/2 i numer 17/3, 

− 191/23 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej zabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie w rejonie ul. Leśny Brzeg, stanowiącej działkę numer 
100/12, z obrębu ewidencyjnego 4010, 

− 192/23 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej zabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie przy ulicy Potok, stanowiącej działkę numer 
8 z obrębu ewidencyjnego numer 4062, 

− 193/23 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowych, będących własnością Gminy Miasto Szczecin, położonych 
w Szczecinie w rejonie ulicy Nehringa, stanowiących działki numer 26/28, 
26/29, 26/30 z obrębu numer 3007, 

− 194/23 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym numer 4021 w rejonie ulicy 
Żaglowej, stanowiącej działkę numer 17/34, 

− 195/23 - sprzedaży w drodze bezprzetargowej gminnych nieruchomości 
gruntowych położonych w Szczecinie przy ul. Szpitalnej 15 oraz udzielenia 
bonifikaty, 

− 196/23 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej zabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 
położonej w Szczecinie przy ul. Studziennej 13, stanowiącej działki numer: 
70 i 24/4, z obrębu ewidencyjnego 3033, 

− 197/23 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej 
w Szczecinie przy ulicy Dworcowej, stanowiącej działkę numer 8/31 z obrębu 
numer 1038, 

− 198/23 - odstąpienia od zbycia w drodze przetargu zabudowanej  
nieruchomości gruntowej położonej w Szczecinie przy ul. Gdańskiej 12B 

− 199/23 - udzielenia bonifikaty od ceny netto niezabudowanych działek 
gruntu sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej, położonej w Szczecinie przy 
ul. Osiedleńczej 11b, 

− 200/23 - udzielenia bonifikaty od ceny netto nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej sprzedawanej w trybie bezprzetargowym na poprawienie 
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warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, położonej 
w Szczecinie przy ul. Szerokiej 35, 

− 201/23 - rozszerzenia cmentarza komunalnego w Wielgowie przy 
ul. Urodzajnej w Szczecinie, 

− 202/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań dotyczących 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przeznaczonych na te zadania w roku 2023, 

− 203/23 - oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego 
zakładu opieki zdrowotnej, tj.: Szczecińskiego Centrum Zdrowia 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szczecinie, 

− 204/23 - trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Szczecinie, 

− 205/23 - wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika upamiętniającego postać 
Sophie Caroline Auguste Tilebein na terenie Parku Tilebein w Szczecinie, 

− 206/23 - miejscowego planu zagospodarowania „Śródmieście Północ – 
P. Skargi, Felczaka” w Szczecinie, 

− 207/23 - zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Żelechowa – Hoża 2” w Szczecinie, 

− 208/23 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Turzyn – 
Żółkiewskiego” w Szczecinie, 

− 209/23 – ogłoszenia zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury, 
− 210/23 - utworzenia dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, podporządkowanej 
organizacyjnie I Liceum Ogólnokształcącemu im. Marii Skłodowskiej-Curie 
w Szczecinie, 

− 211/23 - oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego 
zakładu opieki zdrowotnej, tj.: Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej - Ośrodka Terapii Uzależnień od Alkoholu w Szczecinie, 

− 212/23 – skargi na działanie Prezydenta Miasta (z dnia 22.06.2023 r. 
realizacja zadania SBO - kładka dla pieszych na ul. Struga), 

− 213/23 – skargi na Prezydenta Miasta i  Dyrektora Zarządu Dróg 
i Transportu Miejskiego w Szczecinie (z dnia 01 czerwca 2023 roku 
dot. nowych dróg na ul. Łomżyńskiej na Skolwinie), 

− 214/23 – skargi na Prezydenta Miasta (z dnia 01 czerwca 2023 roku 
dot. dziurawej studzienki przy ul. Niklowej), 

− 215/23 - skargi na Prezydenta Miasta Szczecin (z dnia 09 czerwca 2023 r. 
dot. wyboczeń szyn), 

− 216/23 - skargi na Dyrektora Zarządu Budynków i Lokali Komunalnych 
w Szczecinie, 

− 217/23 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Cykady), 
− 218/23 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Daliowa), 
− 219/23 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie 

(ul. Grawerska), 
− 220/23 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Na Stoku), 
− 221/23 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Pigwowa), 
− 222/23 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Piracka), 
− 223/23 - zwolnienia z opłat za przejazdy środkami komunikacji miejskiej. 

6. Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez: radnych Rady 
Miasta Szczecin, Zastępców Prezydenta Miasta, Sekretarza Miasta, Skarbnika 
Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta, osoby zarządzające 
i członków organu zarządzającego osobami prawnymi Miasta, osoby wydające 
decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta. 

7. Sprawozdanie roczne z działań podejmowanych w 2022 r. na terenie 
administrowanym przez Nadzór Wodny Szczecin. 
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8. Sprawozdania z wykonania planu finansowego za I półrocze 2023 roku 
samorządowych instytucji kultury. 

9. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
10. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
11. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad: 
 

4. Wybory ławników na kadencję 2024-2027. 
 
Ł. Tyszler – Przewodniczący Zespołu ds. Wyborów Ławników - Ustawa Prawo 
o ustroju sądów powszechnych jasno precyzuje, że to właśnie Prezes Sądu 
Okręgowego zwraca się do Rady Miasta z prośbą o dokonanie naboru kandydatów 
na ławników. Taka prośba została do nas skierowana. Chodzi o ławników na 
kadencję 2024-2027. Do Sądu Okręgowego w Szczecinie potrzebnych było 160 
ławników, do Sądu Rejonowego Centrum w Szczecinie 305, a do Sądu Rejonowego 
Szczecin Prawobrzeże i Zachód 15 ławników. Tych ławników mogą zgłaszać zarówno 
Prezesi Sądów, stowarzyszenia i inne organizacje społeczne opisane w ustawie, bądź 
też grupa obywateli, którzy mają czynne prawo wyborcze. Ustawodawca określił to 
do 50 obywateli. Te zgłoszenia wpływały do 30 czerwca. W wyniku przeprowadzonej 
procedury zgłosili się kandydaci w liczbie jak Państwo widzicie. Zespół zweryfikował 
te zgłoszenia. Wszystkie były poprawnie złożone. Po zapoznaniu się z tymi 
formularzami Zespół zwrócił się z prośbą do Komendanta Wojewódzkiego Policji, aby 
przesłał nam informacje na temat tych kandydatów, czy figurują oni w rejestrach 
policyjnych, zarówno w Policyjnym Systemie Informacyjnym, a także Krajowym 
Systemie Informacji w Policji. To są dwa takie systemy. Na podstawie tych 
informacji, które otrzymywaliśmy, rekomendujemy Państwu zaopiniowanie 
pozytywne wszystkich kandydatów poza jedną osobą, którą Państwo macie 
wskazaną. Ja tutaj nie mogę powiedzieć ani imienia, nazwiska tej osoby, natomiast 
Państwo Radni dostali tę informację. Oczywiście, wybór należy do Państwa, 
ponieważ jest to tylko opinia, oczywiście mogą Państwo zagłosować też „za”. Z mojej 
strony to wszystko. Dziękuję Państwu bardzo i prosiłbym o sprawne 
przegłosowanie. 
 
Opinia Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników z dnia 31 sierpnia 
2023 r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad - Przypominam, że Państwo mieliście prawo 
wglądu w te dokumentacje w Biurze Rady Miasta. A teraz, Drodzy Państwo, bardzo 
proszę o zgłoszenie się trojga chętnych do Komisji Skrutacyjnej.  
 
Na członków Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia wyboru ławników na 
kadencję w latach 2024 – 2027 zgłoszeni zostali następujący radni: 

1. Roman Lewandowski 
2. Mariusz Bagiński 
3. Łukasz Tyszler 

 
Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie zgłoszonych kandydatów na 
członków Komisji Skrutacyjnej 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów zatwierdziła skład Komisji Skrutacyjnej. 
 
Komisja Skrutacyjna rozdała radnym karty do głosowania. 
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Po zebraniu wszystkich kart do głosownia Komisja Skrutacyjna przystąpiła do 
liczenia oddanych głosów. 
 
Przewodnicząca obrad na wniosek Komisji Skrutacyjnej ogłosiła 15 min. przerwy 
do godz. 10.50. 
 
 
Po przerwie: 
 
Przewodnicząca obrad poinformowała, że Komisja Skrutacyjna już policzyła głosy 
i przygotowywany jest protokół. Do czasu jego przedstawienia Przewodnicząca 
przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad: 
 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Ścieżka do projektów uchwał stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

153/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Arkońskie – Niemierzyn 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 153/23 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Arkońskie – Niemierzyn. Uchwała Nr LII/1405/23 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

154/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Bukowe – Klęskowo 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 154/23 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Bukowe – Klęskowo. Uchwała Nr LII/1406/23 stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
155/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Bukowo 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 155/23 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Bukowo. Uchwała Nr LII/1407/23 stanowi załącznik 
nr 13 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
156/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Centrum 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 156/23 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Centrum. Uchwała Nr LII/1408/23 stanowi załącznik 
nr 15 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

157/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Dąbie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 157/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Dąbie. Uchwała Nr LII/1409/23 stanowi załącznik nr 17 
do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

158/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Drzetowo – Grabowo 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 158/23 
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za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Drzetowo – Grabowo. Uchwała Nr LII/1410/23 stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

159/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Głębokie – Pilchowo 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 159/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Głębokie – Pilchowo. Uchwała Nr LII/1411/23 stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

160/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Golęcino – Gocław 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 160/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Golęcino – Gocław. Uchwała Nr LII/1412/23 stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
161/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Gumieńce 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 161/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Gumieńce. Uchwała Nr LII/1413/23 stanowi załącznik 
nr 25 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

162/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Kijewo 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 162/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Kijewo. Uchwała Nr LII/1414/23 stanowi załącznik 
nr 27 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

163/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Krzekowo – Bezrzecze 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 163/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie  podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Krzekowo – Bezrzecze. Uchwała Nr LII/1415/23 stanowi 
załącznik nr 29 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

164/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Łękno 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 164/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Łękno. Uchwała Nr LII/1416/23 stanowi załącznik nr 31 
do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

165/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Majowe 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 165/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Majowe. Uchwała Nr LII/1417/23 stanowi załącznik 
nr 33 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

166/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Międzyodrze - Wyspa Pucka 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 166/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Międzyodrze - Wyspa Pucka. Uchwała Nr LII/1418/23 
stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

167/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Niebuszewo – Bolinko 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 167/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Niebuszewo – Bolinko. Uchwała Nr LII/1419/23 stanowi 
załącznik nr 37 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

168/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Niebuszewo 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 168/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
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Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Niebuszewo. Uchwała Nr LII/1420/23 stanowi załącznik 
nr 39 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

169/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Nowe Miasto 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 169/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Nowe Miasto. Uchwała Nr LII/1421/23 stanowi 
załącznik nr 41 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

170/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Osów 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 170/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Osów. Uchwała Nr LII/1422/23 stanowi 
załącznik nr 43 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

171/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Płonia - Śmierdnica – Jezierzyce 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 171/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Płonia - Śmierdnica – Jezierzyce. Uchwała 
Nr LII/1423/23 stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
172/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Podjuchy 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 172/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Podjuchy. Uchwała Nr LII/1424/23 stanowi załącznik 
nr 47 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
173/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Pogodno 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 173/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Pogodno. Uchwała Nr LII/1425/23 stanowi załącznik 
nr 49 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

174/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Pomorzany 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 174/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Pomorzany. Uchwała Nr LII/1426/23 stanowi załącznik 
nr 51 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
175/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Skolwin 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 175/23 
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za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Skolwin. Uchwała Nr LII/1427/23 stanowi załącznik 
nr 53 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
176/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Słoneczne 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 176/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Słoneczne. Uchwała Nr LII/1428/23 stanowi załącznik 
nr 55 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

177/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Stare Miasto 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 177/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Stare Miasto. Uchwała Nr LII/1429/23 stanowi 
załącznik nr 57 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
178/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Stołczyn 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 178/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Stołczyn. Uchwała Nr LII/1430/23 stanowi załącznik 
nr 59 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

179/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Śródmieście – Północ 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 179/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Śródmieście – Północ. Uchwała Nr LII/1431/23 stanowi 
załącznik nr 61 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

180/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Śródmieście – Zachód 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 180/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Śródmieście – Zachód. Uchwała Nr LII/1432/23 stanowi 
załącznik nr 63 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

181/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Świerczewo 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 181/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Świerczewo. Uchwała Nr LII/1433/23 stanowi załącznik 
nr 65 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

182/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Turzyn 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 182/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Turzyn. Uchwała Nr LII/1434/23 stanowi załącznik 
nr 67 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
183/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Warszewo 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 183/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Warszewo. Uchwała Nr LII/1435/23 stanowi załącznik 
nr 69 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

184/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Wielgowo - Sławociesze – Zdunowo 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 184/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Wielgowo - Sławociesze – Zdunowo. Uchwała 
Nr LII/1436/23 stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

185/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Załom – Kasztanowe 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 185/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
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Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Załom – Kasztanowe. Uchwała Nr LII/1437/23 stanowi 
załącznik nr 73 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

186/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Zawadzkiego – Klonowica 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 186/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Zawadzkiego – Klonowica. Uchwała Nr LII/1438/23 
stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

187/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego Zdroje 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 187/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Zdroje. Uchwała Nr LII/1439/23 stanowi załącznik nr 
77 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

188/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego 
Żelechowa 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 188/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Żelechowa. Uchwała Nr LII/1440/23 stanowi załącznik 
nr 79 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

189/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Osiedla Miejskiego  
Żydowce – Klucz 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 189/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
Statutu Osiedla Miejskiego Żydowce – Klucz. Uchwała Nr LII/1441/23 stanowi 
załącznik nr 81 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

190/23 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 

położonej w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym numer 4004 w rejonie ulicy 
Przestrzennej, składającej się działek: numer 17/2 i numer 17/3 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 190/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej będącej 
własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym 
numer 4004 w rejonie ulicy Przestrzennej, składającej się działek: numer 17/2 
i numer 17/3. Uchwała Nr LII/1442/23 stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

191/23 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej zabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej 

w Szczecinie w rejonie ul. Leśny Brzeg, stanowiącej działkę numer 100/12, 
z obrębu ewidencyjnego 4010 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 191/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
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Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, będącej 
własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie w rejonie ul. Leśny 
Brzeg, stanowiącej działkę numer 100/12, z obrębu ewidencyjnego 4010. Uchwała 
Nr LII/1443/23 stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

192/23 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej zabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej 

w Szczecinie przy ulicy Potok, stanowiącej działkę numer 8 z obrębu 
ewidencyjnego numer 4062 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 192/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, będącej 
własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie przy ulicy Potok, 
stanowiącej działkę numer 8 z obrębu ewidencyjnego numer 4062. Uchwała 
Nr LII/1444/23 stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

193/23 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowych, będących własnością Gminy Miasto Szczecin, położonych 

w Szczecinie w rejonie ulicy Nehringa, stanowiących działki numer 26/28, 
26/29, 26/30 z obrębu numer 3007 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 193/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowych, będących własnością 
Gminy Miasto Szczecin, położonych w Szczecinie w rejonie ulicy Nehringa, 
stanowiących działki numer 26/28, 26/29, 26/30 z obrębu numer 3007. Uchwała 
Nr LII/1445/23 stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

194/23 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, 

położonej w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym numer 4021 w rejonie ulicy 
Żaglowej, stanowiącej działkę numer 17/34 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 194/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, 
będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie w obrębie 
ewidencyjnym numer 4021 w rejonie ulicy Żaglowej, stanowiącej działkę numer 
17/34. Uchwała Nr LII/1446/23 stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

195/23 – sprzedaży w drodze bezprzetargowej gminnych nieruchomości 
gruntowych położonych w Szczecinie przy ul. Szpitalnej 15 oraz udzielenia 

bonifikaty 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 195/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie sprzedaży 
w drodze bezprzetargowej gminnych nieruchomości gruntowych położonych 
w Szczecinie przy ul. Szpitalnej 15 oraz udzielenia bonifikaty. Uchwała 
Nr LII/1447/23 stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

196/23 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej zabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej 

w Szczecinie przy ul. Studziennej 13, stanowiącej działki numer: 70 i 24/4, 
z obrębu ewidencyjnego 3033 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 196/23 
 
za – 22  przeciw - 5  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, 
będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie przy 
ul. Studziennej 13, stanowiącej działki numer: 70 i 24/4, z obrębu ewidencyjnego 
3033. Uchwała Nr LII/1448/23 stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

197/23 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie 
przy ulicy Dworcowej, stanowiącej działkę numer 8/31 z obrębu numer 1038 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
M. Pawlicki – Jako Klub radnych Prawa i Sprawiedliwości jesteśmy stanowczo 
przeciwko tej uchwale. Dyskutowaliśmy na ten temat wczoraj na klubie. Mówimy 
stanowcze „nie” dla patodeweloperki. Jest to kolejny przykład, po ulicy 
Szymanowskiego, gdzie mieszkańcy również takim hasłem: ,,Stop Patodeweloperce". 
To jest kolejne miejsce, które wg nas nie powinno być zabudowane. W tej sprawie 
bym prosił o zabranie głosu Agnieszkę Kurzawę. Przypomnę, że byliśmy „przeciwko” 
na Komisji i również głosowaliśmy na „nie” przy planie zagospodarowania 
przestrzennego w 2021 roku, kiedy był ten plan, dotyczący tych działek. Także 
poproszę o zabranie głosu w imieniu klubu Panią Agnieszkę Kurzawę. 
 
A. Kurzawa - Szanowni Państwo, odnosimy wrażenie, jako Radni Prawa 
i Sprawiedliwości, ale również mieszkańcy Szczecina, że patodeweloperka staje się 
symbolem rządów Pana Prezydenta Piotra Krzystka, którego nie ma dzisiaj tutaj 
z nami oraz współpracującej z Piotrem Krzystkiem Platformy Obywatelskiej. To 
kolejny przykład, gdzie chce się zabudowywać każdy skrawek zieleni, bo takim 
przykładem kolejnym jest właśnie ulica Szymanowskiego przy Jasnych Błoniach, 
gdzie również mieszkańcy kierują petycję. Setki osób się pod nią podpisało, jest to 
bardzo szkodliwe dla przestrzeni naszego miasta. Przy tej uchwale też należy 
podkreślić, że Rada Osiedla stanowczo wyraziła swoje zdanie i stanowisko przeciwne 
wobec tej uchwały. Tutaj też widzimy, że Prezydent niestety nie słucha tego głosu 
Rady Osiedla, którzy są przedstawicielami mieszkańców. Wracając do uchwały, to 
ten budynek zasłoni widok z perspektywy Placu Tobruckiego na chociażby budynek 
Książnicy Pomorskiej czy Pomorskiej Akademii Medycznej, wartościowego 
krajobrazu dla naszej architektury. Niestety jeśli powstanie tutaj wielofunkcyjna 
zabudowa mieszkaniowo-usługowa, to ta przestrzeń będzie zniszczona. W imię 
czego? My tutaj znamy odpowiedź, Szczecin staje się eldorado dla deweloperów. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad - Ja tylko dodam w kwestii formalnej, że Rada 
Miasta Szczecin już podjęła uchwałę dotyczącą planu zagospodarowania 
przestrzennego i jakby zgodę na sprzedaż wyraziła i teraz tylko dzisiaj ta decyzja, 
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czy zgadzamy się na sprzedaż tego gruntu? A wy już tam projektujecie jakie 
budynki, co zasłonią. 
 
A. Kurzawa - To jeszcze tylko dodam i podkreślę to, co już Przewodniczący naszego 
Klubu powiedział, że my od samego początku byliśmy przeciwko temu miejscowemu 
planowi zagospodarowania przestrzennego dla Starego Miasta, Placu Tobruckiego 
i tutaj my stanowczo podkreślamy, że jesteśmy przeciwko. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
E. Łongiewska-Wijas – Drodzy Państwo mnie martwi następująca rzecz. Miejski plan 
zagospodarowania przestrzennego przyjęliśmy na początku 2021 roku. Minęło 2,5 
roku od negatywnej wówczas opinii Rady Osiedla Stare Miasto. To co jest dla mnie 
najbardziej niepokojące to, że przez ten czas, przez te 2,5 roku, Miasto nie zadało 
sobie trudu, żeby wypracować do dzisiaj z Radą Osiedla Stare Miasto jakiś 
kompromis. Czy Państwo zainteresowali się z czego wynika ta negatywna opinia? 
Może są tam jakieś deficyty zieleni? Może są jakieś potrzeby? Czy Państwo je 
zdiagnozowali? Wydaje mi się, że gdyby taki dialog naprawdę został uruchomiony, 
to byśmy tego sprzeciwu nie mieli, gdybyśmy rzeczywiście się wsłuchali w głos tych 
ludzi. Jest to dosyć aktywnie działająca Rada Osiedla. Myślę, że była przestrzeń.  
Może, gdyby tak Miasto naprawdę chodziło po mieście, a nie tylko udawało, 
że chodzi po mieście, to może rzeczywiście nie mielibyśmy dzisiaj tego dyskomfortu 
przy głosowaniu tej uchwały. To jest pierwsza rzecz. Chciałabym usłyszeć 
odpowiedź, czy taki dialog miał miejsce, czy były jakieś propozycje, gdzieś był ten 
kompromis? Czy w ogóle był, czy może nie udało się go uzyskać? Wydaje mi się, 
że 2,5 roku jest to taki czas, kiedy można znaleźć zgodę dla takiej uchwały. Druga 
rzecz, to czytając literaturę na temat średniowiecznego Szczecina, bo tutaj widzę, 
że się Państwo odwołują do dawnej zabudowy …. Też pamiętam, jak przy 
miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Pan Wiceprezydent 
Wacinkiewicz odwoływał się do tych tęsknot, do starych uliczek, do klimatu. Też 
odsłuchałam sobie, choć nie była publicznie udostępniona transmisja, niedawno 
debatującej Komisji Budownictwa. Państwo też tutaj na tej nucie próbowali grać. Ja 
myślę, że jeśli naprawdę wnikniemy w przekazy tamtej epoki, gdzie wręcz skarżono 
się na zbyt dużą gęstość zabudowy. A właśnie tutaj, dokładnie w tym miejscu, gdzie 
tą działkę sprzedajemy, znawcy, którzy dzisiaj interpretują tamte przekazy, mówią, 
że przy tak zagęszczonej zabudowie nie dało się żyć. Tam było niehigienicznie, 
brakowało światła, było to niebezpieczne, bo to zaułek za zaułkiem, było zbyt 
wąsko. Myślę, że kierowanie się takim dogmatem zagęszczania zabudowy, czemu 
zawsze w Śródmieściu jestem przychylna, ale traktowanie tego jako dogmatu, może 
nas wyprowadzić tutaj na manowce. Też jestem ciekawa, czy to zostało wzięte pod 
uwagę. Pewnie nie jedna tutaj z osób, na tej sali czytała książkę laureatkę nagrody 
Nike „Najlepsze miasto świata” Grzegorza Piątka. Oczywiście wszyscy mamy 
świadomość jakim nieszczęściem była II wojna światowa, ale tam jest jasno 
powiedziane, że urbaniści warszawscy wręcz jakby odetchnęli, bo bombardowania 
rozwiązały też problem zagęszczonej, zbyt mocno zagęszczonej Warszawy. Tam gdzie 
mamy oryginalnie gęstą zabudowę oczywiście, że trzeba ją pielęgnować, bo to jest 
nasze dziedzictwo i stąd ten urok przechadzania się po klimatycznych alejkach, ale 
jeśli my tak trochę bezrefleksyjnie, na ślepo, chcemy odtwarzać to, a przynajmniej 
jeszcze głośno się powoływać, tam gdzie było brudno, niehigienicznie, 
niebezpiecznie. Mnie to osobiście nie przekonuje i chciałabym poprosić Państwa o 
odniesienie się jak wyglądały te dyskusje przez te 2,5 roku z Radą Osiedla. Czy 
rzeczywiście nie udało się przekonać, może w jakiś sposób skompensować ten 
ubytek Radzie Osiedla, bo wydaje mi się, że dzisiaj powinniśmy mieć pozytywną 
opinię Rady Osiedla i Państwo powinni byli z tym sobie poradzić. 
 
M. Bagiński - Ja chciałem zwrócić uwagę, tutaj było nawiązanie, a propos 
deweloperki, do ulicy Szymanowskiego. Chciałbym zwrócić uwagę kto sprzedał tą 
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działkę, Miasto, czy może Dolna Odra zarządzana przez kandydata do Sejmu z list 
PiS - u. W związku z tym tu akurat Miasto w tym względzie nie miało, że tak 
powiem, za dużo do gadania. To jest jedna rzecz, a druga rzecz, dlaczego mamy taki 
natłok sprzedaży? Powód jest prosty. Obecnie rządzący ograniczyli nam dochody, 
w związku z tym musimy jakoś je łatać i to jest właśnie łatanie.  
 
W. Dąbrowski - Ja do tych głosów przedmówców chciałbym dodać tylko jedno takie 
zdanie. Rozmawialiśmy już na temat tego rejonu i na temat Starego Miasta nie raz 
na spotkaniach z Biurem Planowania Przestrzennego. Ja może byłbym skłonny 
nawet i taką uchwałę poprzeć, tylko gdyby to zabudowywanie Starego Miasta 
odbywało się kompleksowo, a to jest takie sztukowanie na siłę. Tu postawimy, 
zagęścimy coś, tu zagęścimy coś, a mamy przecięte Stare Miasto ulicą 
Wyszyńskiego. Gdybyśmy z tej ulicy zrobili ulicę lokalną czy jakiś deptak, wtedy to 
Stare Miasto stanowiłoby jakąś całość. Gdybyśmy zlikwidowali te budynki, które są 
wybudowane pomiędzy zamkiem a placem Orła Białego, te powojenne, to miałoby to 
sens, a takie dzióbanie, to jest takie działanie na siłę, tylko i wyłącznie do 
pozyskania pieniędzy. A odpowiadając koledze Mariuszowi, powiem tylko tyle, Prawo 
i Sprawiedliwość od samego początku uważało, że ten plan inwestycyjny Pana 
Prezydenta, to jest plan grubo na wyrost, jeżeli chodzi o Miasto Szczecin i tutaj 
zwalanie winy na to, że Rząd nie dał jakiś pieniędzy to jest ułuda. 
 
M. Pawlicki - Ja tylko chciałem sprostować, bo z tego co jest powszechną wiedzą, na 
Szymanowskiego Miasto nie skorzystało z prawa pierwokupu. Mogło ten kawałek 
gruntu odkupić i zwrócić go mieszkańcom, ewentualnie wynegocjować ze Spółką 
i odkupić go od Spółki. Wystarczyło tylko wycenę zrobić. Jeżeli były takie starania 
wykupu, to bym również poprosił o informację. 
 

M. Żylik - Ja nie odniosę się do ul. Szymanowskiego, bo to myślę, że będziemy 
jeszcze dyskutować, tylko do ulicy Dworcowej. Wysłuchałem wypowiedzi tutaj Pani 
Radnej i Pana Dąbrowskiego, którego szanuję i korzystam z jego wiedzy, który 
powiedział, że jest prawie „za” sprzedażą i zabudową tak naprawdę, bo to się z tym 
wiąże. Ja Panie Radny też miałem takie dziwne odczucia, co do tej działki, do tej 
zabudowy, ale byłem tam na miejscu, zobaczyłem jak to wygląda i wydaje mi się, że 
sprzedanie i zbudowanie w tym miejscu, które jest niezagospodarowane, bo widział 
Pan Panie Radny to miejsce, tak? Wygląda tak jak wygląda. Myślę, że będzie to 
ładniej wyglądać, jeżeli tam powstanie jakiś ładny budynek, który zamknie to 
miejsce. Takie jest moje zdanie.  

 
A. Szotkowska – Zastępca Prezydenta Miasta – Proszę Państwa, dokładnie tak jak 
powiedziała Pani Przewodnicząca, zawsze staramy się Państwu przedstawić 
dokładną informację o każdej nieruchomości, z którą do Państwa przychodzimy na 
Komisji Budownictwa, i to jest faktycznie najlepsze miejsce, żeby zapoznać się 
dokładnie ze wszystkimi informacjami i szczegółami. Na kolejne Komisje, jeżeli taka 
będzie potrzeba bardzo zapraszamy. Temat tej nieruchomości był bardzo szeroko 
dyskutowany przy uchwalaniu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego, czy to z Radą Osiedla, czy z osobami zainteresowanymi. Kwestia 
oceny przeznaczenia tego terenu, czy ma być uzupełnieniem zabudowy 
przeznaczenia pod kątem, czy ma być to teren zielony. Patrząc, gdzie w okolicy 
i w jakiej odległości te tereny zielone są. Czy to jest Plac Tobrucki, czy Park 
Batorego, czy dalej jest kolejna działka, która idzie właśnie w zagospodarowaniu 
w projekcie SBO pod taką właśnie enklawę zieloną. W ramach tego zostało 
wypracowane przeznaczenie tej nieruchomości. Nie zawsze wypracowanie 
przeznaczenia danej nieruchomości uzyskuje 100% zadowolenia i poparcia, tak jest. 
Natomiast chciałbym się odnieść do jednego. Politykę sprzedażową, którą 
prowadzimy już od kilku lat, to jest bardzo zrównoważona polityka. Ona naprawdę, 
pomijając potrzeby finansowe Miasta, faktycznie zapewnia jakieś dochody 
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majątkowe w określonej wysokości, natomiast nie wpływa to na pewne zasady, 
które sobie z góry przyjęliśmy. Nie sprzedajemy nieruchomości bez miejscowego 
planu. Naprawdę są to wyjątkowe sytuacje, w których przychodzimy do Państwa 
z określonym uzasadnieniem bez planu. Wszystkie nieruchomości, które 
sprzedajemy w drodze przetargu, są planistycznie gotowe, więc ta dyskusja o ich 
przeznaczeniu i co na nich będzie odbywa się dużo wcześniej, niż w chwili 
decydowania o samej sprzedaży. Ponadto przy całym przygotowywaniu 
nieruchomości, czyli tego projektu uchwały, którą Państwo dzisiaj się zajmujecie, 
dochodzi w całym procesie do zbierania szeregu opinii: od planistów, urbanistów po 
wszystkich gestorów sieci, po przeznaczenie, po dzierżawę i zielone decyzje 
środowiskowe, czy w kwestii ochrony środowiska. Wszystkie te decyzje są zbierane 
i przygotowanie projektu jest po prostu wypadkową tych wszystkich decyzji. Mogę 
na chwilę oddać głos, jeżeli Pani Przewodnicząca zezwoli i tak sobie życzy, zarówno 
Pani Dyrektor Zofii Dymek-Fiuk, a propos tego miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, jak ta dyskusja się odbyła i z jakich powodów, 
aby tylko przypomnieć Państwu, dlaczego taki a nie inny charakter tej 
nieruchomości został w planie zapisany. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad - To ja zapytam Państwa Radnych, czy chcecie 
ponownie wysłuchać, bo rozumiem, że Komisja Budownictwa już te kwestie 
analizowała i sprawę zna? 
 
W. Dzikowski – Powiem tylko tyle Komisja rzeczywiście się odbyła. Merytorycznie 
Państwo się odnosicie i bardzo proszę, żeby Pani Dyrektor Biura Planowania 
Przestrzennego przypomniała jakie są zapisy, dlaczego Komisja podjęła taką a nie 
inną decyzję, czy stanowisko w sprawie. A koleżance, która insynuuje jakoby 
nastąpiły jakieś działania, aby mieszkańcy naszego miasta nie mogli słyszeć jej 
przebiegu, to powiem tyle, że jest to bardzo obraźliwe, przede wszystkim dla mnie, 
bo ja jestem odpowiedzialny za prowadzenie tej Komisji. A tak dla przypomnienia 
powiem, jak gdyby Pani chciała się wdrożyć w temat, była awaria serweru głównego, 
który rozsyła internet, nie tylko nam w Mieście Szczecinie, ale na całą Polskę, a 
mieści się w ogóle w Rzeszowie. Taką sytuację z zanikiem internetu miały zakłady 
pracy, banki, i oczywiście my jako Urząd też. Myśmy próbowali łączyć się, nie udało 
się. Trzeba po prostu znać sytuację, znać prawdę, żeby później mówić. Trochę 
powiem przestrzeliła się Pani i to tyle. Bardzo proszę, żeby Pani Przewodnicząca 
umożliwiła Pani Dyrektor wytłumaczenie, jakie są zapisy w planie i dlaczego 
podjęliśmy taką decyzję. 
 
Z. Dymek-Fiuk – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta - Przypomnę 
tylko, że Plan przede wszystkim obejmuje obszar w ramach którego znajduje się 
działka przy ulicy Dworcowej. Ten obszar jest wpisany do rejestru zabytków, więc 
tutaj jedną z ważniejszych ról do spełnienia ma Wojewódzki Konserwator Zabytków, 
który wnioskuje przy sporządzaniu planu, a przede wszystkim go uzgadnia, czyli 
przyjmuje te rozwiązania, które są zaprojektowane. Wszystko to co zostało tutaj 
zaproponowane, to jest wypracowane w porozumieniu ze służbami 
konserwatorskimi. Przedstawialiśmy to Państwo przy uchwalaniu planu, że jest to 
idea odtwarzania zabudowy historycznej, która była w Szczecinie przed wojną, która 
uległa bardzo dużym zniszczeniom w czasie II wojny światowej, natomiast nie 
robimy tego bezrefleksyjnie, odtwarzając wszystko to co było. Mamy przykład 
Starego Miasta, mamy przykład wielu różnych miejsc, gdzie przeważają te struktury 
z poszanowaniem tego, co dzisiaj współczesne wymagania przynoszą. W tym 
obszarze jesteśmy w momencie, gdzie jest wolna działka, wolny kwartał, otoczony 
z trzech stron ulicami i ciągiem pieszym. Podkreślane są tutaj walory tych otwarć 
na te obiekty zabytkowe i owszem one są istotne i również te rozwiązania przyjęte 
w planie właśnie to podbijają. Nie wiem, czy Państwo przypominają sobie jak 
np. wyglądał Zamek w Szczecinie, kiedy stał na skarpie i nie było Podzamcza. 
Dzisiaj już nie chcemy nawet patrzeć na te widokówki, na te zdjęcia, które pozostały 
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z tego okresu, bo już ta Starówka została odtworzona. Tu mieliśmy pełną ekspozycję 
Zamku i wszyscy jakby oczekiwali tego, że coś się zadzieje. Więc ideą ekspozycji 
obiektów zabytkowych, szczególnie tych wieżowych nie jest to, żeby one stały na 
postumencie, bo to nie o to chodzi, tylko żeby one w tej strukturze Miasta budowały 
te plany, i tak cały ten plan był skonstruowany. Tutaj mieliśmy kilka nieruchomości 
do zabudowy i wszystkie one zostały wypracowane w poszanowaniu tego co jest, 
tego co jest do ekspozycji, co do tych wszystkich uwarunkowań, które tam się 
pojawiały. Na temat zieleni też się wypowiadaliśmy, że obok tej działki mamy Plac 
Tobrucki i Plac Ratuszowy, który jest do zagospodarowania, do rewitalizacji jest ta 
zieleń, i to jest ta właściwa zieleń dla mieszkańców. Pytała Pani Radna o jakieś 
relacje i korespondencję, rozmowy z Radą Osiedla. Po uchwaleniu tego planu nie 
było żadnych wystąpień, żadnych rozmów w tym temacie. Natomiast przypomnę, 
że odbyła się cała dyskusja na temat uchwalenia Studium, wszystkich przyjętych 
w Studium rozwiązań i w tym temacie Rada Osiedla już nie zabierała głosu. Także 
przyjęte zostały te rozwiązania tak jak w Studium one brzmiały i jakby ten temat już 
nie był poruszany na tym etapie. 
 
E. Łongiewska-Wijas – Dziękuję Pani Dyrektor, dziękuję Pani Prezydent. Nie do 
końca satysfakcjonuje mnie jak to wyglądało. Uważam, że Rada Osiedla mogłaby się 
przychylić do tej uchwały, gdyby konstruktywnie wypracowano takie rozwiązanie, 
nawet przy sprzedaży tej działki, żeby mogła ta Rada się właśnie przychylić. Ja nie 
chcę teraz wymyślać jakie to mogłyby być kompensacje, ale jestem z całą pewnością 
przekonana, że przy konstruktywnym podejściu osób, które w tej Radzie działają, że 
było to możliwe i myślę, że powinniśmy też z tego wyciągnąć jakąś naukę na 
przyszłość. Z jednej strony Rady Osiedla jak zaopiniują nam coś pozytywnie, to 
wtedy „Boże broń”, żeby jakiś Radny podniósł rękę na taką pozytywną opinię, bo 
mieszkańcy powiedzieli „tak”, ale jak Rada Osiedla powie „nie”, to wtedy czapką 
przykrywamy tę negatywną opinię Rady Osiedla. Tak nie powinno być. A jeśli chodzi 
o „ad vocem” w krótkim trybie do Pana Radnego, awaria to jest rzecz przejściowa. 
Awaria minęła, a posiedzenie Komisji dotąd nie jest zawieszone. 
 
R. Lewandowski - W tej sprawie chciałem zabrać głos, ponieważ przypominam sobie 
dyskusję na temat tego placu na ulicy Dworcowej i zdecydowanie były podziały 
głosów. Ja osobiście opowiadam się przeciwko i przekonuje mnie także to, co 
powiedziała Pani Dyrektor jeżeli chodzi o Podzamcze. Podzamcze, patrząc z punktu 
widzenia architektonicznego, to jest po prostu kicz architektoniczny. Gdybym był 
miliarderem, to bym wykupił, zburzył i zrobił tak jak trzeba, dlatego bardzo się 
obawiam, że na tym terenie, o którym mówimy, będzie podobnie. Uważam, że trzeba 
się naprawdę poważnie zastanowić, czy warto zabudowywać piękną przestrzeń, 
gdzie jest oddech dla mieszkańców i przyjezdnych. Zdecydowanie uważam, żeby 
koledzy z drugiej strony się zastanowili nad tym, przemyśleli i zagłosowali na „nie”. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 197/23 
 
za – 17  przeciw - 10  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej, będącej własnością 
Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie przy ulicy Dworcowej, stanowiącej 
działkę numer 8/31 z obrębu numer 1038. Uchwała Nr LII/1449/23 stanowi 
załącznik nr 97 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

198/23 – odstąpienia od zbycia w drodze przetargu zabudowanej 
nieruchomości gruntowej położonej w Szczecinie przy ul. Gdańskiej 12B 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 198/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie odstąpienia od zbycia 
w drodze przetargu zabudowanej  nieruchomości gruntowej położonej w Szczecinie 
przy ul. Gdańskiej 12B. Uchwała Nr LII/1450/23 stanowi załącznik nr 99 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
199/23 – udzielenia bonifikaty od ceny netto niezabudowanych działek gruntu 

sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej, położonej w Szczecinie 

przy ul. Osiedleńczej 11b 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 199/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty 
od ceny netto niezabudowanych działek gruntu sprzedawanych w trybie 
bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległej, położonej w Szczecinie przy ul. Osiedleńczej 11 b. Uchwała 
Nr LII/1451/23 stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

200/23 – udzielenia bonifikaty od ceny netto nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej sprzedawanej w trybie bezprzetargowym na poprawienie 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, położonej w Szczecinie 
przy ul. Szerokiej 35 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 200/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 
bonifikaty od ceny netto nieruchomości gruntowej niezabudowanej sprzedawanej 
w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej, położonej w Szczecinie przy ul. Szerokiej 35. Uchwała 
Nr LII/1452/23 stanowi załącznik nr 103 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

201/23 – rozszerzenia cmentarza komunalnego w Wielgowie przy 
ul. Urodzajnej w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 
 
Komisja ds. Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 201/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie rozszerzenia 
cmentarza komunalnego w Wielgowie przy ul. Urodzajnej w Szczecinie. Uchwała 
Nr LII/1453/23 stanowi załącznik nr 105 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

202/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań dotyczących 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych na te zadania w roku 2023 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 106 do protokołu. 
 
Komisja ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 202/23 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
określenia zadań dotyczących rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w roku 2023. Uchwała 
Nr LII/1454/23 stanowi załącznik nr 107 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
203/23 – oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej, tj.: Szczecińskiego Centrum Zdrowia 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 108 do protokołu. 
 
Komisja ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 203/23 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, 
tj.: Szczecińskiego Centrum Zdrowia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Szczecinie. Uchwała Nr LII/1455/23 stanowi załącznik nr 109 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

204/23 – trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 110 do protokołu. 
 
Komisja ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 204/23 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie trybu i sposobu 
powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 
w Szczecinie. Uchwała Nr LII/1456/23 stanowi załącznik nr 111 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

205/23 – wyrażenia zgody na wzniesienie pomnika upamiętniającego postać 
Sophie Caroline Auguste Tilebein na terenie Parku Tilebein w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 112 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
R. Lewandowski – W tej sprawie chciałbym zadać pytanie, może mi ktoś właśnie 
z tej Komisji odpowie. Jak przekłada się działalność tej Pani na współczesnych 
Szczecinian? Jak to wygląda, bo w naszym mieście widzę, że istnieje taka tendencja 
do gloryfikacji osób z minionych epok a pomija się upamiętnienie tych osób, które 
mają wkład w Szczecinie współcześnie, to już prawie 80 lat? Czy mógłby ktoś mi 
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odpowiedzieć na to pytanie: Jak przekłada się działalność tej Pani na współczesne 
życie Szczecinian? 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad – Ja tutaj mogę tylko tak gwoli wyjaśnienia 
Panie Romanie, albo za chwileczkę tutaj ktoś kompetentnie Panu odpowie. To jest 
na wniosek do SBO i to mieszkańcy Żelechowej zgłosili, że chcą upamiętnić tam 
ławeczką Panią, która Park założyła. Tam pałac był i dużo dla osiedla wniosła. 
 
E. Łongiewska-Wijas – Ja chciałabym uzyskać odpowiedź: dlaczego Miasto ignoruje 
głos fachowców? W lipcu zeszłego roku Pan Prezydent publicznie powiedział, że 
powołując Zespół ds. wznoszenia pomników, chce oddać głos fachowcom. Z dumą 
poinformował o składzie tego zespołu i tymczasem nawet jako radni Komisji Kultury 
nie otrzymaliśmy do wglądu opinii, które przez tychże fachowców zostały wyrażone, 
a są to opinie negatywne, żeby nie powiedzieć druzgoczące. Mieszkańcy wybrali, 
żeby upamiętnić postać wybitną w formie pomnika, rzeźby, która żyła na tych 
ziemiach na przełomie XVIII - XIX wieku. Pomnik ten jeśli chce przemawiać 
i komunikować się ze współczesnymi i z kolejnymi pokoleniami, musi swoim 
językiem estetyki, koncepcji, odwoływać się do tych ponadczasowych przymiotów 
i zasług osoby, którą przedstawia. Na pewno nie uczyni tego jeśli jest to pomnik, 
który sięga po komercyjne, tanie, zużyte rozwiązania estetyczne. Zacytuję Państwu 
kilka słów z opinii, bo ona nie trafiła do naszych rąk, rąk radnych. Przewodnicząca 
Zespołu ds. wznoszenia pomników, Pani Profesor wskazuje oczywiście tutaj na 
wyjątkowość i zasługi postaci, i co do celu upamiętnienia nie ma najmniejszych 
wątpliwości. Natomiast za urągające uznaje formę upamiętnienia postaci Sophie 
Tilebein. Uznaje ją jako formę haniebną i urągającą godności poważnej, zasłużonej 
filantropki. Nazywa ten pomnik komercyjnym, powtarzalnym obiektem, masowo 
montowanym jako atrakcja turystyczna, który jest odbierany jako gadżet, który ma 
służyć powierzchownej rozrywce, który niczym nie będzie się wyróżniać na tle 
oryginalności tej postaci. Generalnie uznaje, że mnożenie tego typu, tutaj cytuję: 
,,bezsensownych opracowań", uważa za wysoce szkodliwe nie tylko dla samej 
przestrzeni publicznej, ale przede wszystkim dla lokalnej społeczności. Ten pomysł 
nie cechuje żadna oryginalność, żaden przekaz intelektualny, absolutnie 
nieadekwatny do naszych czasów. Ja myślę, że Pani Sophie Tilebine przewraca się 
dzisiaj w grobie, gdy widzi jak wstecznym językiem próbujemy o niej opowiadać. 
Przecież to jest regres estetyki, to co Państwo proponują. Ponadto chciałabym 
bardzo wyjaśnić sprawę wniosku do SBO, bo kilka godzin temu mieliśmy 
posiedzenie Komisji Kultury, gdzie uzyskałam zapewnienie, że wnioskodawca, 
którego projekt wygrał nie wpisał do projektu zorganizowanie konkursu na projekt 
instalacji artystycznej filantropki i mecenas sztuki Sophie Tilebine. Podczas gdy 
mam, sprzed chwili, zapewnienie tegoż wnioskodawcy, że wpisał to. Przekazuje mi 
zdjęcia, fotografie, zaznacza mi tutaj markerem, że w skład projektu wchodziło 
zorganizowanie konkursu na projekt instalacji artystycznej. Jak Państwo wiedzą 
konkurs potrafi nierzadko uratować pomysł, nawet gdy pomysł jest nie jest 
chlubny, tak jak mieliśmy w przypadku Krzysztofa Jarzyny ze Szczecina. W tym 
przypadku idea nie powinna budzić żadnych wątpliwości. Mamy do czynienia 
z kobietą, prekursorką, mocno wyprzedzającą swoją postawą i myślą swoje czasy, 
utrzymującą kontakty z największymi myślicielami epoki. My po pierwsze psujemy 
ten pomysł, a po drugie nie korzystamy z tego narzędzia, o którym wielokrotnie 
rozmawialiśmy i w dodatku, jako radni prawdopodobnie podczas Komisji zostajemy 
wprowadzeni w błąd. Coś Drodzy Państwo jest nie tak. Ani nie licuje to z tym co rok 
temu zapowiedział Pan Prezydent, że chce oddać głos fachowcom. Dzisiaj głos tych 
fachowców ignoruje, a my jesteśmy jeszcze jako radni prawdopodobnie okłamywani. 
Nie wróży to nic dobrego i myślę, że należą się nam tutaj jakieś wyjaśnienia. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad - Ja tylko Państwu przypomnę, że 
w kompetencjach Rady Miasta jest wyrażenie zgody lub nie, na posadowienie 
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pomnika. My nie dywagujemy, nie decydujemy nad jego artystycznym wymiarem. 
Żebyśmy tu za daleko nie szli i jakby nie obciążali winą różne osoby. 
 
Ł. Kadłubowski – Ja też powtórzę, po części, to co Pani Przewodnicząca powiedziała. 
My dzisiaj mamy uchwałę, która wyraża zgodę na wzniesienie pomnika na 
konkretnej działce, na konkretnym terenie, a w naszej uchwale i w naszych 
kompetencjach nie ma tego wszystkiego o czym mówi Pani Radna Edyta 
Łongiewska-Wijas. Dzisiaj podejmujemy decyzję, czy jesteśmy za tym, żeby projekt, 
który zwyciężył w ramach budżetu obywatelskiego, mógł zostać jakby zrealizowany 
na konkretnej działce, w konkretnym miejscu i upamiętniał konkretną postać, a nie 
w jaki sposób. Dlatego uważam, że powinniśmy przejść do jak najszybszego 
głosowania i poprzeć tę uchwałę. 
 
D. Matecki – Są w Szczecinie grupy, które odrestaurowują niemieckie pomniki, 
których w polskim Szczecinie nie było, były zdewastowane w czasie wojny, 
a te pomniki są na nowo stawiane. Mam takie pytanie: czy my jako Rada Miasta nie 
powinniśmy podejmować za każdym razem, w przypadku odrestaurowania i na 
nowo stawiania takiego pomnika, decydować o tym, czy można coś takiego robić? To 
jest pomnik, który w polskim Szczecinie na nowo staje, jakieś niemieckie pomniki. 
Bardzo wiele osób pyta, dlaczego po prostu ktoś sobie przychodzi, wygrzebuje 
z ziemi jakiś niemiecki pomnik i sobie stawia na tym miejscu bez zgody Rady 
Miasta, gdzie my decydujemy jako Rada Miasta o tym, czy takie pomniki powinny 
stać w Szczecinie, czy nie? 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad - To nie dotyczy projektu tej uchwały i pewnie 
do tej sprawy będziemy wracali. Teraz tego nie rozstrzygniemy. Nie znam takiej 
sytuacji, żeby sobie ktoś coś wygrzebał i postawił to jako pomnik. 
 
A. Maćkowska - p.o. Dyrektora Wydziału Kultury - Ja może najpierw odniosę się do 
pytania Pana Radnego Lewandowskiego. Taki był zamysł wnioskodawców, czyli 
mieszkańców Szczecina, którzy oddając głos na ten cały projekt, którego częścią jest 
ławeczka Pani Sophii Tilebein, zadecydowali, że właśnie jej upamiętnienie jest godne 
głosów i realizacji projektu w SBO. Zapewne wybrać osobę i jej upamiętnienie 
byłoby ciężko, bo takich osób w Szczecinie jest bardzo wiele, natomiast mieszkańcy 
zadecydowali demokratycznie głosami, że właśnie jej upamiętnienie, w tym miejscu 
przy historycznym Parku Tilebeinów powstanie. W drugiej części chciałabym się 
odnieść do słów Pani Radnej. Faktycznie na początku Komisji powiedziałam, że nie 
było przewidzianego konkursu, ale to skorygowałam. Chyba byłyśmy na tej samej 
Komisji, potem powiedziałam, że faktycznie wnioskodawca pisał o konkursie, 
natomiast w kosztorysie nie zostały ujęte koszty organizacji tego konkursu, na to 
upamiętnienie. Wydział Kultury nie opiniował tego wniosku SBO. Ja też 
napomknęłam, że to się działo jeszcze za czasów istnienia Biura Architekta Miasta. 
Wspomniałam, że kwota, która została zabezpieczona na realizację tej części całego 
projektu była niewielka. Dla przypomnienia upamiętnienie Pana Floriana Krygiera, 
najświeższe, to był rząd 750 000 zł. Tutaj na upamiętnienie w formie ławeczki 
136 000 zł. Chciałbym też Państwu powiedzieć, że ja znam opinię Pani prof. Moniki 
Szpener. Jest ona zgodna z opiniami wielu fachowców i osób merytorycznie do tego 
przygotowanych, że forma ławeczki jest formą przestarzałą, to jest dla nas 
wszystkich jasne, natomiast wydaje mi się, że formuła SBO nie daje przestrzeni do 
dyskusji, jeśli przedmiotem, częścią projektu była ławeczka Sophie Tilebein wraz 
z tablicą i na to mieszkańcy głosują. Niestety takie sytuacje dalej się jakby 
duplikują. W przypadku kiedy przedmiotem SBO jest jakiekolwiek upamiętnienie, 
nie możemy z tym dyskutować. My próbujemy odejść od takiej sztywnej formuły 
i formy upamiętnienia, natomiast nie jest to przeważnie możliwe ze względu na 
sztywne stanowisko wnioskodawcy. 
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W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 205/23 
 
za – 18  przeciw - 7  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na wzniesienie pomnika upamiętniającego postać Sophie Caroline Auguste 
Tilebein na terenie Parku Tilebein w Szczecinie. Uchwała Nr LII/1457/23 stanowi 
załącznik nr 113 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

206/23 – miejscowego planu zagospodarowania  
„Śródmieście Północ – P. Skargi, Felczaka” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 114 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 206/23 
 
za – 19  przeciw - 7  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania „Śródmieście Północ – P. Skargi, Felczaka” w Szczecinie. 
Uchwała Nr LII/1458/23 stanowi załącznik nr 115 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

207/23 – zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Żelechowa – Hoża 2” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 116 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 207/23 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 4 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Żelechowa – Hoża 2” 
w Szczecinie. Uchwała Nr LII/1459/23 stanowi załącznik nr 117 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

208/23 – miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
„Turzyn – Żółkiewskiego” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 118 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 208/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
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Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Turzyn – Żółkiewskiego” w Szczecinie. Uchwała 
Nr LII/1460/23 stanowi załącznik nr 119 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

209/23 – ogłoszenia zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 120 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 

U. Pańka - Ja na dzisiejszej Komisji zgłaszałam swoją wątpliwość, co do tej uchwały 
i mówiłam, że również zabiorę głos na sali sesyjnej. Ponieważ ja wstrzymam się od 
głosu przy tej uchwale i chciałam dwa słowa, tylko powiedzieć dlaczego. W imieniu 
mieszkańców skierowałam zapytanie, czy to jest jedyny przypadek, że łączymy dwie 
instytucje kultury, czy rzeczywiście jest to jakiś pomysł, czy będzie jakaś debata nad 
tym, żeby centralizować zarządzanie instytucjami kultury? Na Komisji Kultury 
dostałam odpowiedź, że Łódź to zrobiła i że we Wrocławiu również podobne pomysły 
są. Stąd też uważam, że powinniśmy mieć więcej czasu na zastanowienie się nad 
naszymi instytucjami kultury, żebyśmy my jako radni nie dostawali takich pytań: 
czy jeżeli będzie kolejny dyrektor odchodził na emeryturę, to jedna instytucja 
z drugą będzie łączona? To jest jeden aspekt. Drugi aspekt, to jest kwestia związana 
z prawym brzegiem. Na prawym brzegu naszego miasta blisko 100 000 ludzi 
mieszka i będziemy mieli jeden Dom Kultury. Do tej pory Dom Kultury Krzemień 
również nadzorował amfiteatr w Kluczu, w sensie organizował wydarzenia 
i w swoich planach to uwzględniał. Teraz dojdzie Dąbie i będziemy mieli po prostu 
jeden Dom Kultury. Ja mam taką wątpliwość i to jest po prostu mój niepokój mimo, 
że mamy menadżera, człowieka żyjącego kulturą, jeśli chodzi o osobę, która 
zarządza w tej chwili Krzemieniem, to jednak ja się niepokoję tym po prostu 
i artykułuję to Państwu. 

L. Rogaś - Zastępca Prezydenta Miasta - Szanowni Państwo, nowa konstrukcja, 
którą proponujemy, jest takim połączeniem dwóch Domów Kultury w coś większego, 
coś co w naszym zamiarze będzie oddziaływało na całe Prawobrzeże i będzie to 
Ośrodek Inicjatyw Kulturalnych, więc jakby coś więcej niż dom kultury. Na 
Prawobrzeżu, które właściwie jest niedużym miastem, mamy w tej chwili dwa Domy 
Kultury, w dwóch osiedlach okalających Prawobrzeże. Chcemy połączyć te dwa 
Domy Kultury w prężny ośrodek przy zachowaniu tożsamości miejsc, które w tej 
chwili już swoją tożsamość zbudowały, a więc będzie jeden duży Ośrodek Inicjatyw 
Kulturalnych. To też wybrzmiało na Komisji, kiedy powstanie ,,Mediateka" nie 
będzie włączona do tego ośrodka, bo nie może być zgodnie z prawem, ale liczę na 
bardzo owocną współpracę tych instytucji. Wszystko to, co zostało wypracowane 
w Dąbiu, w dwóch siedzibach w Delcie i w tej siedzibie na ul. Goleniowskiej, to co 
w młodej instytucji jaką jest Krzemień zostało wypracowane, zostanie zachowane. 
Mamy nadzieję, ponieważ Krzemień zakupuje w tej chwili mobilną scenę i mobilne 
ekrany, chce wychodzić z tych Domów Kultury, jako siedzib, na szerszą przestrzeń 
i oddziaływać na całe Prawobrzeże. Jeśli chodzi o debatę to ona właśnie się zaczyna 
dlatego, że zgodnie z prawem na trzy miesiące przed połączeniem musi być podana 
do publicznej wiadomości informacja o połączeniu tych dwóch instytucji wraz 
z uzasadnieniem, czyli taka jakby uchwała intencyjna. Właściwa uchwała, w której 
Państwo będziecie podejmować ostateczną decyzję o połączeniu instytucji, będzie 
podejmowana w grudniu z mocą obowiązywania od 1 stycznia. Fakt, że Pan 
Dyrektor Oryl przechodzi na emeryturę, nie jest przyczyną łączenia instytucji, 
a jedynie przyczyną tego, że zwróciliśmy się o opracowanie koncepcji tego ośrodka 
do Dyrektora Domu Kultury Krzemień, do Pana Michała Giełzaka, który taką 
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koncepcję w porozumieniu z Panem Orylem przygotował. Ja byłam w MOK-u 
w Dąbiu na spotkaniu z pracownikami i ta informacja została przyjęta do 
wiadomości w sposób spokojny, nie budziła żadnych niepokoi. Chciałabym jeszcze 
powiedzieć, że domy kultury mają ogromną rolę w kształtowaniu życia kulturalnego 
miasta. To one wychowują przyszłych odbiorców sztuki, w związku z tym ich rola 
jest nie do przecenienia i chcemy je jedynie wzmacniać. Natomiast domy kultury 
mają bardzo mało pracowników zatrudnionych na stałe, na umowę o pracę. 
Wszelkie zajęcia odbywają się na podstawie umów zleceń, zatrudniani są 
instruktorzy zajęć, natomiast tych stałych pracowników, którzy organizują wszelkie 
działania, jest bardzo niewielu w jednym i w drugim Domu Kultury. Połączenie da 
nam możliwość lepszego wykorzystania potencjału tych osób. Podawałam taki 
przykład, że w MOK-u jest Pani, która zajmuje się niemal wszystkim, ponieważ tych 
stanowisk, tych etatów jest za mało. To jest Pani, która prowadzi sekretariat, jest 
płacową, robi zakupy, więc jest czymś w rodzaju intendentki, powiedzmy, jest 
jednocześnie kadrową. Taka sama osoba na kilku stanowiskach w ramach jednego 
etatu jest w Krzemieniu. Myślę, że połączenie tych dwóch instytucji pozwoli lepiej 
wykorzystać ich potencjał, a jednocześnie ułatwić im pracę przydzielając mniejszy, 
konkretniejszy zakres obowiązków. Moment też jest taki, że nie było debaty 
z mieszkańcami, która odbędzie się, bo to oni decydują o tym swoją frekwencją, 
o tym jak Dom Kultury ma wyglądać. Natomiast jest to okres wakacyjny 
i obowiązują nas te trzy miesiące przed podjęciem właściwej uchwały, dlatego nie 
zdążyliśmy spotkać się ze wszystkimi. Ale tak jak mówiłam w Dąbiu z pracownikami 
osobiście, razem z Panią Dyrektor się spotkałam. Mamy również specyficzną 
sytuację, ponieważ w tej chwili jesteśmy już po konkursie na Dyrektora Wydziału 
Kultury, po odejściu Pani Joanny Leszczyńskiej, natomiast ze względu na 
zobowiązania zawodowe osoba wybrana ma trzymiesięczny okres wypowiedzenia, 
więc jesteśmy w takim troszeczkę zawieszeniu, to a propos innych łączeń. Nie mówię 
tu o łączeniach, bo nie zawsze one są możliwe, łączymy tylko dwa domy kultury, i ta 
uwaga o Wrocławiu bodajże i jeszcze jakieś miejscowości, dotyczyła właśnie łączenia 
domów kultury. Jestem w kontakcie z nową Panią Dyrektor, która od listopada 
rozpocznie pracę jako Dyrektor Wydziału Kultury i już rozmawiamy wstępnie 
o wypracowaniu wspólnej strategii w zakresie kultury. 

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 209/23 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 6 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie ogłoszenia 
zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury. Uchwała Nr LII/1461/23 
stanowi załącznik nr 121 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
210/23 – utworzenia dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych, podporządkowanej organizacyjnie I Liceum 

Ogólnokształcącemu im. Marii Skłodowskiej-Curie w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 122 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 210/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie utworzenia 
dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
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i opiekuńczych, podporządkowanej organizacyjnie I Liceum Ogólnokształcącemu 
im. Marii Skłodowskiej-Curie w Szczecinie. Uchwała Nr LII/1462/23 stanowi 
załącznik nr 123 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
211/23 – oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej, tj.: Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej - Ośrodka Terapii Uzależnień od Alkoholu w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 124 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 211/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, 
tj.: Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej - Ośrodka Terapii 
Uzależnień od Alkoholu w Szczecinie. Uchwała Nr LII/1463/23 stanowi załącznik 
nr 125 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

212/23 – skargi na działanie Prezydenta Miasta (z dnia 22.06.2023r. 
realizacja zadania SBO - kładka dla pieszych na ul. Struga) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 126 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 212/23 
 
za – 25  przeciw - 2  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
działanie Prezydenta Miasta (z dnia 22.06.2023r. realizacja zadania SBO - kładka 
dla pieszych na ul. Struga). Uchwała Nr LII/1464/23 stanowi załącznik nr 127 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
213/23 – skargi na Prezydenta Miasta i  Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu 
Miejskiego w Szczecinie (z dnia 01 czerwca 2023 roku dot. nowych dróg na 

ul. Łomżyńskiej na Skolwinie) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 128 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 213/23 
 
za – 20  przeciw - 1  wstrzym. – 6 
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Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
Prezydenta Miasta i Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu Miejskiego w Szczecinie 
(z dnia 01 czerwca 2023 roku dot. nowych dróg na ul. Łomżyńskiej na Skolwinie). 
Uchwała Nr LII/1465/23 stanowi załącznik nr 129 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

214/23 – skargi na Prezydenta Miasta (z dnia 01 czerwca 2023 roku dot. 
dziurawej studzienki przy ul. Niklowej) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 130 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 214/23 
 
za – 18  przeciw - 0  wstrzym. – 9 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
Prezydenta Miasta (z dnia 01 czerwca 2023 roku dot. dziurawej studzienki przy 
ul. Niklowej). Uchwała Nr LII/1466/23 stanowi załącznik nr 131 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

215/23 – skargi na Prezydenta Miasta Szczecin  
(z dnia 09 czerwca 2023r. dot. wyboczeń szyn) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 132 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 215/23 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 9 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
Prezydenta Miasta Szczecin (z dnia 09 czerwca 2023r. dot. wyboczeń szyn). Uchwała 
Nr LII/1467/23 stanowi załącznik nr 133 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

216/23 – skargi na Dyrektora Zarządu Budynków i Lokali Komunalnych 
w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 134 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 216/23 
 
za – 18  przeciw - 1  wstrzym. – 9 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
Dyrektora Zarządu Budynków i Lokali Komunalnych w Szczecinie. Uchwała 
Nr LII/1468/23 stanowi załącznik nr 135 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

217/23 – nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Cykady) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 136 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 217/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania 
nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Cykady). Uchwała Nr LII/1469/23 
stanowi załącznik nr 137 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

218/23 – nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Daliowa) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 138 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 218/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy 
urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Daliowa). Uchwała Nr LII/1470/23 
stanowi załącznik nr 139 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
219/23 – nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Grawerska) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 140 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 219/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy 
urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Grawerska). Uchwała Nr LII/1471/23 
stanowi załącznik nr 141 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
220/23 – nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Na Stoku) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 142 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 220/23 
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za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy 
urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Na Stoku). Uchwała Nr LII/1472/23 
stanowi załącznik nr 143 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
221/23 – nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Pigwowa) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 144 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 221/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy 
urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Pigwowa). Uchwała Nr LII/1473/23 
stanowi załącznik nr 145 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

222/23 – nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Piracka) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 146 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 222/23 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania 
nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Piracka). Uchwała Nr LII/1474/23 
stanowi załącznik nr 147 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

223/23 – zwolnienia z opłat za przejazdy środkami komunikacji miejskiej 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 148 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 223/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zwolnienia z opłat za 
przejazdy środkami komunikacji miejskiej. Uchwała Nr LII/1475/23 stanowi 
załącznik nr 149 do protokołu. 
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Przystąpiono do kontynuacji pkt. 4 porządku obrad „Wybory ławników na 
kadencję 2024-2027”. 
 
Przewodniczący Ł. Tyszler odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej, który stanowi 
załącznik nr 150 do protokołu. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania, udokumentowanego przez Komisję 
Skrutacyjną Rada Miasta Szczecin, podjęła uchwałę w sprawie wyboru ławników do 
sądu okręgowego oraz do sądów rejonowych w Szczecinie na kadencje lat 2024-
2027. Uchwała Nr LII/1476/23 stanowi załącznik nr 151 do protokołu. 
 
 
Zestawienie zbiorcze przeprowadzonych głosowań stanowi załącznik nr 152 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 6 punktu porządku obrad: 
 

6. Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez: radnych 
Rady Miasta Szczecin, Zastępców Prezydenta Miasta, Sekretarza Miasta, 
Skarbnika Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta, 
osoby zarządzające i członków organu zarządzającego osobami 
prawnymi Miasta, osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu 
Prezydenta Miasta. 

 
Informacje na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez: radnych Rady 
Miasta Szczecin, Zastępców Prezydenta Miasta, Sekretarza Miasta, Skarbnika 
Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta, osoby zarządzające 
i członków organu zarządzającego osobami prawnymi Miasta, osoby wydające 
decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta stanowią załączniki nr 153 
i 154 do protokołu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 7 punktu porządku obrad: 
 

7. Sprawozdanie roczne z działań podejmowanych w 2022 r. na terenie 
administrowanym przez Nadzór Wodny Szczecin. 

 
Sprawozdanie roczne z działań podejmowanych w 2022 r. na terenie 
administrowanym przez Nadzór Wodny Szczecin stanowi załącznik nr 155 do 
protokołu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 8 punktu porządku obrad: 
 

8. Sprawozdania z wykonania planu finansowego za I półrocze 2023 roku 
samorządowych instytucji kultury. 

 
Sprawozdania z wykonania planu finansowego za I półrocze 2023 roku 
samorządowych instytucji kultury stanowi załącznik nr 156 do protokołu. 
 
R. Lewandowski - Analizując sprawozdanie finansowe, chciałbym uzyskać 
odpowiedzi na następujące pytanie. Chodzi mi o przychody z prowadzonej 
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działalności. Zarówno jeżeli chodzi o Teatr Lalek ,,Pleciuga", Muzeum Techniki 
i Komunikacji ,,Zajezdnia”" i Dom Kultury ,,Krzemień" interesujące jest planowanie 
w stosunku do wykonania, chodzi o przychody z prowadzonej działalności. Widać 
tam bardzo duży wzrost do planu z 1 stycznia tego roku i do korekty planu 
z 30 czerwca także tego roku. Dla przykładu Teatr Lalek ,,Pleciuga" ma wykonanie 
na poziomie 76% do planu z 1 stycznia i 73% do planu z 30 czerwca. Dom Kultury 
,,Krzemień", tam jest jeden wskaźnik - 69,90%, Muzeum Techniki Komunikacji 
w stosunku do stycznia prawie 93% i prawie 64% w stosunku do 30 czerwca. 
Jeszcze raz powtórzę pytanie, chodzi mi o to czym jest spowodowany taki wzrost? 
Z jednej strony on cieszy. Co wpłynęło na ten wzrost, że te dochody własne zostały 
zwiększone? Nie chciałbym być uszczypliwy, ale w stosunku do planowania jakoś to 
nie bardzo wygląda, ale chciałbym usłyszeć czym spowodowany jest ten wzrost 
środków własnych? 
 
D. Pudło-Żylińska - Nim przejdę do pytania to przypomnę, że instytucje kultury, dla 
których Miasto jest organizatorem, są to podmioty posiadające osobowość prawną, 
więc działają w swoim imieniu i na swoją rzecz, dlatego samodzielność w tej sferze 
również finansowa jest zdecydowanie większa, niż dla pozostałych jednostek 
organizacyjnych miasta. Plany finansowe są tworzone przez kierownictwo instytucji 
kultury, natomiast Miasto jako organizator dostaje te plany informacyjnie i one są 
umieszczane w załączniku do uchwały budżetowej. Jeżeli chodzi o rok 2023 
i wykonanie tych planów, pokazuje tu bardzo dużą determinację ze strony 
menadżerów naszych instytucji kultury w pozyskiwaniu dodatkowych źródeł 
dochodów, przy ograniczonych możliwościach jakie ma Miasto w zakresie 
finansowania, czy dotacją podmiotową, czy dotacją inwestycyjną. Zresztą temat 
wysokości dotacji dla instytucji kultury był już tutaj kilkakrotnie wcześniej 
omawiany przy zmianach budżetu. Przychody własne instytucji kultury, to jest ten 
obszar, gdzie mogą oni kreować nowe wydarzenia, nowe przestrzenie pozyskiwania 
dofinansowania. To nie tylko wpływy z biletów na różne wydarzenia, ale także 
wszelkiego rodzaju wykorzystywanie składników majątkowych, czy wynajmowanie 
przestrzeni, czy wynajmowanie różnego rodzaju urządzeń. Tutaj rzeczywiście też 
odnotowujemy dość duże zaangażowanie i wzrost tych dochodów własnych 
instytucji. Myślę, że to jest także spowodowane bardzo ostrożnym podejściem do 
planowania tych dochodów własnych na dn. 1 stycznia, tak, aby w miarę 
możliwości uzyskać jak największą dotację od organizatora. Myślę, że tutaj są te 
dwa elementy, które powodują, że wykonanie za pierwsze półrocze, w niektórych 
instytucjach, jest na poziomie 60 - 70% realizacji planu. Trzymamy kciuki, żeby 
drugie półrocze również było i utrzymało ten zapoczątkowany trend.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 9 punktu porządku obrad: 
 

9. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
 
Wykaz interpelacji i zapytań radnych zgłoszonych na sesji Rady Miasta oraz 
w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 157 do protokołu. 
 
R. Lewandowski - To jest pytanie w związku z pracami budowlanymi na ulicy 
Kolumba. Zwrócili się do mnie mieszkańcy ulicy Kolumba z prośbą o interwencję, 
ponieważ remont, który tam się odbywa, czyli budowa ulicy bardzo utrudnia im 
dojścia do budynków, dojazdy. Nie ma odpowiedniego zabezpieczenia, nie mówiąc 
już o przepisach BHP. Przy okazji mam pytanie: kiedy ten remont się zakończy? 
 
Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje zostaną udzielone radnym na 
piśmie. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad: 
 

10. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
 
Nie wniesiono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad: 
 

11. Zamknięcie obrad. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad poinformowała, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany i oświadczyła, że zamyka LII zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin. 
 
 
 

Przewodnicząca obrad 
 

Renata Łażewska 
Protokołowała: 
 
Marta Klimek 
 


